

## Foreword

We are pleased to present the seventh edition of the Centre for International Policy Studies' Graduate Student Journal "*Potentia*": *Journal of Public and International Affairs*.

When we began discussing potential theme topics for this edition in fall 2015, the world was grappling with a number of complicated issues including the largest migrant crisis since the second World War, the effects of climate change, the creation of various free trade agreements such as the Trans Pacific Partnership, the signing of the Iranian nuclear agreement, the rise of ISIL, the conflict in Syria and a change of government here in Canada. Therefore, we found it fitting to choose our theme for this publication as **Overcoming Crises: Challenges and Opportunities**.

While we received many excellent submissions on a wide range of topics, we were struck by how many were discussing issues on the African continent, many of which are showcased in this year's journal. We were impressed by the depth of the ideas expressed by our authors. We would like to thank them for their contribution to this year's edition.

Additionally we would like to thank our editorial board, who were an integral part of this process. Their hard work and dedication allowed us to produce a quality publication. It was a pleasure to work with all of them.

Special thanks goes to Stephanie Plante, the Program Director at CIPS, without whose support and guidance this publication would not be possible.

We want to conclude by thanking you, the reader, for taking the time to read this publication. We hope you enjoy it as much as we do.

Sincerely,

Natalie Ashton and Clare Bekenn

## Avant-propos

Nous sommes heureux de présenter la septième édition du «Potentia», la revue étudiante du Centre d'Études en Politiques Internationales

Lorsque nous avons commencé à discuter le sujet de thèmes possibles pour cette édition en automne 2015, le monde a été aux prises avec un certain nombre de questions complexes, y compris la plus grande crise des migrants depuis la seconde guerre mondiale, les effets du changement climatique, la création de divers accords de libre-échange tels que le partenariat transpacifique, la signature de l'accord nucléaire iranien, la montée de l'EI, le conflit en Syrie, et un changement de gouvernement ici au Canada. Par conséquent, nous avons trouvé ce qu'il convient de choisir notre thème pour cette publication comme « **Surmonter les crises: défis et opportunités** ».

Alors que nous avons reçu de nombreuses soumissions excellentes sur une large gamme de sujets, nous avons été frappés par le nombre qui discutaient le continent africain, dont beaucoup sont présentés dans cette édition de *Potentia*. Nous avons été impressionnés par la profondeur des idées exprimées par nos auteurs. Nous tenons à les remercier pour leurs contributions.

De plus, nous tenons à remercier notre comité de rédaction, qui font partie intégrale de ce processus. Leur travail acharné et leur dévouement nous ont permis de produire une publication de qualité. Ce fut un plaisir de travailler avec chacun d'eux.

Un merci spécial à Stephanie Plante, Gestionnaire des programmes au CEPI, sans le soutien et l'assistance cette publication ne serait pas possible.

Nous vous remercions d'avoir pris le temps de lire cette publication. Nous espérons que vous apprécierez autant que nous.

Cordialement,

Natalie Ashton et Clare Bekenn